
  
 
 
 
 

 

Elno� kse�gi u� le�s  

2024. ma� rcius 19-e�n 15:00 o� rakor  
Helyszín: Magyar Sport Háza  
+ZOOM platform 
 
 
JelenlévQk:  
Papp Gábor elnök  
Zelenák József technikai alelnök -  
Balázs Péter elnökségi tag 3  
Paár György elnökségi tag - ZOOM 
Veress András elnökségi tag  - ZOOM 
 
Miklós Adrienn fQtitkár 
Miklós Tamás 

 
 
Az elnökség határozatképes. 

 
 

Napirendi pontok: 
 

Ügyviteli tájékoztatás  
Technikai Bizottság beszámoló 
Sportbizottság beszámoló 
Tudományos bizottság beszámoló 
Egyebek 

 
 
 
 
 



 

 

 
 

 

U gymeneti ta� je�koztato�  
Pe�nzu� gyi besza�molo�   
 
MA: Korábban is elmondta, hogy az államtitkár úr hivatalos bejelentést tett, hogy március 31-ig 
megkapjuk az állami támogatásokat. De ez sajnos úgy néz ki nem fog megtörténni addig. Több mi-
nisztérium dolgozóval egyeztetett. Az államtitkár asztalán van a javaslat, de nincs aláírva, legjobb 
esetben május végén kaphatunk támogatást. 
A szövetség mqködésében likviditási problémát fog okozni, hogyha csak akkor kapjuk meg a támo-
gatást. Az Egri OB-ra kértünk és kaptunk 2 millió forint támogatást Eger város önkormányzatától.  
Minden egyéb május 31-ig forrás hiány miatt nehezen lesz kivitelezhetQ. Az állami támogatást az 
NSÜ-n keresztül kapjuk, rajtuk keresztül megy a pálya- és irodabérlés, amelyeket elQ kell finanszí-
rozni. Viszont nem kapunk támogatást, ha tartozásunk van az NSÜ felé. A CMAS tagdíjat kell befi-
zetni még. 
Egy likviditási tervet készít május 31-ig.  
Ha ennek tükrében van valakinek javaslata azt várja.  
 
 
MA: Nem lett volna probléma, ha az ígéret szerint megérkezett volna a támogatás március  
31-ig.  
 
ZJ:  ElQfordulhat, hogy komoly likviditási problémánk lesz? 
 
MA: Igen. Sajnos fizetést már Miklós Tamásnak nem tudtam adni. 
 
ZJ: Kéne csinálni egy vészforgatókönyvet, hogy hogyan fogjuk biztosítani a szövetség likviditását. 
 
PG: Az NSÜ-nek kellene írni egy levelet, hogy nem kaptunk támogatást. Onnan jön a pénz és oda 
kellene fizetni, akkor ezt össze kellene vezetni. 
 
ZJ: A fizetések nincsenek meg. Az a legalja, hogyha egy cég nem tud fizetést adni. A CMAS-nál mi 
történik, ha nem fizetünk? 
 
MA: Az elsQ verseny júliusban van. Addig kell fizetni mindenképp. Elvileg a közgyqlésig be kell fi-
zetni, de nem megyünk a közgyqlésre. 
 
ZJ: Mikor kapjuk meg a kétmillió forintot az OB-ra? 
 
MA: Azt késQbb kapjuk. Az OB-n olyan partnerek vannak, akikkel meg tudjuk beszélni, hogy késQbb 
fizetünk.   
 
 



 

 

 
 
 

ZJ: Az NSÜ-nek mennyit kell fizetni? 
 
MA: Havi szinten 5-600 000 Forint 
 
ZJ: Azt javasolja, hogy egy nyomatékos levél menjen a tagszervezeteknek, akinek bérleti díját mi 
közvetítjük az NSÜ felé, hogy  nem tudunk elQfinanszírozni. Ez ASAP kerüljön befizetésre. Be kell 
vezetni, hogy a tagszervezetek, 15 nappal elQre fizessenek.  
 
PG: Ez általánosságban a jövQben is maradjon így. 
 
ZJ: Vészforgatókönyvhöz, pénzintézettel vegyük fel a kapcsolatot. Rövid lejáratú likviditási problé-
mánk lehetséges hogy lesz, azért mert az NSÜ a számunkra kötelezQen járó támogatást nem 
küldte meg. Milyen módod lehet ezt áthidalni, milyen költsége lenne? Mennyen ki egy levél vagy 
személyesen menjünk el, hogy két héten belül legyen egy válaszunk.  
Másik a költségcsökkentés. CMAS tagdíjjal várjunk. 
 
MA: Igen, például jogi tevékenység, sajtó& Azt kell átgondolni, hogy annyi bevétel legyen az OB ne-
vezésekbQl, hogy ki tudjuk fizetni a versenyirodát.  
 
ZJ: Ha jogi probléma van nyugodtan hívd a Pétert. Ez elég kritikus helyzet, úgy érzem.  
 
MA: Minden rosszban van valami jó, ebbQl is lehet tanulni. 2022-ben ugyanez volt, ami nehézség, 
hogyha világkupát szerveztünk volna, akkor nem lett volna probléma. Nem szabad egy lábon állni. 
Ahogy régen voltak események, ami bevételt termel a szövetség felé, azt a fiókot ki kell nyitni újra.  
 
Hiába adtuk be a Fiatal uszonyosúszók versenyre a támogatási kérelmet elutasították. Az apnea 
VB-re adtak volna támogatást, de az nem valósul meg. 
 
ZJ: Gábor felvetette a Családi nap dolgot, nem lehet a Honvédelmi SportszövetségtQl erre pénzt 
kérni? 
 
MA: Csak ha kiírják a pályázatot. 
 
BG: Ha engem kérdezel tavaly tél óta államcsQd van.  

 
MA: Olimpia éve van. Az is probléma.  

 
ZJ: Bankkal beszélni, rövidtávú finanszírozás kérése. Annak függvényében, hogy Adrienn milyen 
költségeket mért fel. ErrQl a finanszírozásról az elnökségnek kell döntenie, ez a felelQsség az elnök-
séget fogja terhelni, nem az elnököt és nem a fQtitkárt. A prioritás a számláink kifizetése.  A CMAS 
számla ráér. Az NSÜ adjon szándéknyilatkozatot, hogy mikor fizetnek. Két hónapra, hogyan lesz 
kifizetve a dolgozók bére. Legyen egy vészhelyzeti tervünk.  

 
BG: Ezt járjuk körül. Nem veszélyeztethetjük a versenyzQk indulását. Azt elképesztQ súlyos problé-
mának látná, ha a nemzetközi versenyeken nem tudnának indulni a versenyzQink.  



 

 

 
 
 

ZJ: Mindent félre lehet tenni, ez most prioritás. A mqködésünk került veszélybe. 
 
MA: Azért az OB le tud menni, a közgyqlés meg tud valósulni. 
 
PG: De fizetéseket is kell adnunk, az fontos. 
 
ZJ: ErrQl döntsük, mert nagyon fontos, anyagi kérdés lett. Tényleges elnökségi szavazás nem szüle-
tett róla korábban. Mindenki által elfogadott. Ezért a búvár és búvároktatói minQsítésének válto-
zása. Az oktatói kollégiumi tagdíjak és az oktatási anyagok díjának változása.  
Kéri a tisztelt elnökségi tagokat a javaslat elfogadására 

 
HATÁROZAT:  
2024/8 (2024.03.19.) 
A 1. sz mellékletben szereplQ árak 2024.04.01-tQl érvénybe lépnek. 

egyhangúlag elfogadva.  
 
MA: JövQ héten hétfQn-kedden küldi meg a likviditási tevet. 
Az országos bajnokságra készülünk. Megkapta a kiírást. Az Egri Búvárklubbal közösen szervezzük.  
Múlt héten volt az NVESZ-el egy világjátékokkal kapcsolatos egyeztetés. Összegyqjtöttük milyen 
visszajelzéseket kaptunk az MBSZ 55 gálával kapcsolatosan. Ezt elküldjük emailben.  
 
A buvar.hu-n csinálnánk egy külön aloldalt, ahova felkerülnének a díjazottak. Elkezdjük a 
szerzQdéskötéshez szükséges dokumentumokat elQkészíteni. A rendQrfQkapitányságra is kell 
mennie, mert a hackeléssel kapcsoltban újra elindult a nyomozás. 
 
PG: Ha elkészült a likviditási összesítés, utána lehet írni az NSÜ-nek és az államtitkárságnak. 
 
BG: Máshol is ez megy. Látszik, hogy vannak likviditási problémák, amik tovább vannak terhelve, 
máshol sincsenek a pályázatok kifizetve.  
 
PG: Minél hamarabb legyen meg a terv.  
 

Ko� zgyu� le� s 2024 
 
MA: A közgyqlés idQpontját május 27-re tqztük ki. Március 27-én kiküldjük a meghívót, ami 
tartalmazza a közgyqlés részleteit, jelölQ lapot, valamint a meghatalmazást. Feladat lenne a jelölQ 
bizottság tagjainak elfogadása: Javaslat szerint:  
Bizottsági tagok: Miklós Tamás, Szabó Gergely 
JelölQ bizottság elnökének: Medek Miklós 
Április 27-ig elkészítjük a szakmai anyagokat. 
 
ZJ: Jelölt állítás 60 nappal elQtte kimegy és 30 napig lehet jelöltet állítani, utána 30 napig, 
bemutatkozás. 
 
 



 

 

 

HATÁROZAT:  
2024/9 (2024.03.19.) 
 
Az elnökség a Magyar Búvár Szakszövetség 2024. évi választó közgyqlésén (- 2024.05.27-én 15 órára)  

jelölQ bizottsági tagoknak felkérik: Miklós Tamást és Szabó Gergely Balázst 

Valamint felkérik a jelölQ bizottság elnökének: Medek Miklóst 

 

egyhangúlag elfogadva. 
 

Sport bizottsa�g 
 

PG: Adrienn, mondd el légy szíves, hogy milyen visszajelzéseket kaptál az uszonyosúszással 
kapcsolatban. 
 
MA: Többen jelezték, hogy találkoztak uszonyosúszó sportolókkal és a tiszteletadás, köszönés 
hiányzott.  
 
PG: Túl finoman fogalmaztál. Az 55 gálán voltak a minisztériumból és az NVESZ-tQl is és 
informálisan közölték, hogy nem köszöntek nekik pedig ismerik Qket és ezt Q is tapasztalta. Ennek 
az esetnek a kapcsán a Világjátékokra is utaltak, hogy az uszonyosúszók  >magas lóról= beszéltek, 
ami nem tetszett a vezetQségnek (NVESZ, Minisztérium). Ezzel foglalkozni kell, mert akár a 
támogatások esetében is számíthatnak.  
 
MA: Picit az alázatot hiányolja, a legfelsQbb szintre is kihathat és ezt hosszútávon a sportág 
nagyon megfogja sínyleni.  
 

PG: Úgy tqnik, hogy túl sok minden van a nevünk mellé írva. Nem segít a pereskedés a 
minisztériummal. A jutalmazási botrány. Ez nagyon szomorú.  
 
ZJ: Ezt hogy kezeljük? 
 
PG: Adrienn felment és beszélt azzal akivel kellett. Ezen lehet dolgozni szövetségi és vezetQi 
szinten. Ezt a tájékoztatást és az ebbQl levonható tanulságokat, meg kell osztani a csapatokkal, 
versenyzQkkel, edzQkkel. Van etikai kódexünk.  
 
MA: Tanulni kell belQle, kis elQadásokat tartani. Ezzel foglalkozni kell. Segíteni kell nekik. Azt el kell 
ismerni, hogy generációk közötti különbség is van.  
 
ZJ: Az alapvetQ emberi együttélési normák minimumának a betartása az hogy köszönünk. Voltak 
ilyen problémák a technikai rendezvényeken is, amiket mi rövid úton lerendeztünk, hogy kinek 
hogy szabad kommunikálni a másikkal 3 errQl kapnak egy tájékoztatást. Nagyon szívesen 
kölcsönadja. András egy elismert személy vagy, errQl érdemes lenne beszélni a szakbizottsággal. 
 
VA: Egyetért azzal hogy edukálni kell a társaságot. Volt korábban ilyen esemény, amit a Szombathy 
Pál tartott. Az tök jó volt. Ilyen szempontból foglalkozni kell a válogatottal.  



 

 

 
 
 

MA: Foglalkozni kell ezzel, hogy a sportban ne mi legyünk a >büdös gyerek=. Mivel pénz múlik ezen, 
ezért muszáj vele foglalkozni.  
 
VA: Ami nagyon hasznos lenne a virtuális oldalakon lévQ kommunikáció. 
 
PG: A megítéléshez, az imázshoz ez hozzájárul negatívan. Figyeljünk erre, hogy milyen képet 
mutatunk, szövetségi, versenyzQi, edzQi szinten. 
 
MA: Nem csak a köszönésre gondol, hanem a testbeszédre& 
 
PG: Általánosságban foglalkozzunk ezzel, ne egy embert kipécézve.  

 
PG: Lesznek nemzetközi versenyek, amire utaznak versenyzQk, de sajnos ezzel kapcsolatban nem 
tudunk dönteni a támogatások miatt, mert még nincsenek számok, hogy mivel gazdálkodjunk. 
RemélhetQleg a következQ elnökségin, majd már többet tudunk.  
 

Technikai bizottsa� g besza�molo�  
 

ZJ: Az idén a közgyqlés elQtt az oktatói minQsítést és tanfolyamot megtartjuk. JövQ héten 
kiküldésre kerül a kiírás. 
Az 55 gáláról szeretne még annyit mondani, hogy nagyon jól érezte magát és többen jelezték felé 
ugyanezt, szóesett arról, hogy lehetne gyakrabban ilyen esemény.  
Legyen egy tényleges szövetségi élet.  
A technikai oldal terve, hogy kettQ esetleg három ismeretterjesztQ rendezvényt hoz tetQ alá. Göbl 
Annát szeretné meghívni elQadónak Esztergomi Kórház Hiperbar kamráját vezeti és az ottani 
terápiás kezeléssel kapcsolatban tartana elQadást. Miklós Tamás a mentés és elsQsegélynyújtás 
újdonságairól tartana elQadást és Balogh Tamást hívná még meg, aki egy új kutatásáról beszélne.  
 
 

Tudoma�nyos bizottsa� g besza�molo�  
 
BG: Tök jó volt az 55 éves rendezvény. A filmes összevágásban több az Q felvétele volt. 
Legközelebb érdemes megkérdezni a szerzQket, mert lehet belQle baj, szerzQi jogi kérdések. 
Jogilag a szerzQi jogodról nem is tudsz lemondani. Ezzel óvatosan kell bánni. 
 
Az 55éves díjak szavazása kicsit elcsúszott, így az hogy az elnökség konszenzus döntése alapján 
kerültek megválasztásra ez így nem helytálló. EbbQl érdemes tanulni a jövQre nézve. 
PG: Hetekig keringett a lista, mindenekinek volt lehetQsége javasolni, kihúzni szavazni. Több 
esetben még reakció sem érkezett, egy ponton le kellett zárni a listát! 
 
MA: Nyugodtan mondjuk neveket és akkor minden évben lehet ilyen díjakat adni.  
 
 
 
 



 

 

 
 
 

 
 
PG: Olyan 5-6 nevet hallottam, hogy miért nem kaptak és egy párat, akik meg miért kaptak. 
Tanulságképp majd meg kell nézni.  
 
ZJ: Beszéltünk ott a helyszínen, hogy szakmai napot tartsunk ahol lehetne díjazni máskor is 
 
BG: MeglepQen kevés kritikát kapott a lista. Nagyobb potenciál van a búvárközegben. 
 
ZJ: A búvár közösséget megszólítani nehéz. A CMAS-hoz nem szorosan kötQdQ búvárok nagyon 
örültek. Örül, hogy végre összejött az esemény. 
 
BG: Tud mqködni egy ilyen láthatóan van benne potenciál, lehetne ezzel kezdeni több dolgot. 
Nagyon direktben kell megkeresni az embereket. 
 
ZJ: Az adatbázis rengeteget ér. Ezt kellene a jövQben elindítani, hogy ezt tegyük naprakésszé. 
 
PG: Kulcs kérdés lesz a digitalizáció, ebbe beletartozik az összes tudásunk. Az egyik legfontosabb 
feladata lesz a következQ ciklusban az elnökségnek.. Mert komoly értékek vannak, amelyek lehet 
hogy egy winchesteren vannak.  
Egy jól kidolgozott digitális stratégiának kell lennie, erre lehetne pályázni is. Nagy érték és jól 
lehetne hasznosítani. Nem fog úgy menni, ahogy eddig csináltuk.  
 
 

CMAS 
 
PG:  A CMAS boardnak elküldte a vizsgálóbizottsági jelentést, az elnökségi ülésrQl nem tud semmit 
és nem kapott visszajelzést. Tamás elküldte a résztvevQ országoknak, onnan sem volt visszajelzés. 
Szabó Gergely válaszolt a CMAS jogász által küldött levélre, ami neki volt címezve, amiben volt 
tényszerqen fals dolog is és javaslat a büntetésre. A válaszban benne volt, hogy illegitim az egész 
eljárás és van benne fals információ bQven. GergQ összefutott  Anna Arzhanovával és Michel 
Gaunard-al egy konferencián, az ügy folyamatban van és azt mondták, hogy nem személyesen  
neki szólt, hanem a szövetségnek. JövQ héten tud beszélgetni majd Arzhanovával a közgyqlés 
után. Megpróbál vele face-to-face valamire jutni 3 ha felvonul egy jogi hadsereg is, akkor 
megmondja, hogy köszöni akkor nem folytatja. A hivatalos levélre semmi visszajelzést nem 
kaptunk 3 sem formálisat, sem informálisat. 
 
 

Vége az ülésnek 

 
 
 



 

 
CMAS BÚVÁROKTATÁS 

A Búvár Világszövetség Oktatási Rendszere 
  

 

 

MBSZ CMAS Kártyák árai 2024 

Típus Javasolt eladási ár (HUF) 

 

Búvár P1-P2; Nitrox I. buvár   18 000 Ft * 

Búvár P3-P4      18 000 Ft 

Szakbúvár      12 000 Ft 

Gyermekbúvár      10 000 Ft 

Technikai búvár     18 000 Ft 

Oktatói M1-M3     18 000 Ft 

* Tartalmazza az elektronikus tankönyvet és az oktató videókat letölthetQ formátumban 

 

Oktatói Kollégiumi Tagdíj 

Típus Javasolt eladási ár (HUF) 

 

Ak v oktató M1     25 000 Ft 

Ak v oktató M2     30 000 Ft 

Ak v oktató M3     35 000 Ft 

Passzív oktató      12 000 Ft 

MerülésvezetQ      10 000 Ft 

 

Oktatási anyagok 

Típus Javasolt eladási ár (HUF) 

 

P1-P2 tanköny     6 000 Ft 

CMAS Nitrox I. tankönyv    4 000 Ft 

Merülési napló      1 000 Ft 

Merülési táblázatok     1 500 Ft 

1. sz melléklet


